
Интервју: Педи Ешдаун, високи
представник  у  БиХ:  “Шта  ће
високи  представник  радити
након истека мандата”

Ешдаун: Била би ми велика част лобирати за БиХ

Поставили смо темеље модерне децентрализиране државе * Након
октобра наредне године, ОХР би могао престати с радом * Борићу

се да се укине визни режим

За неколико седмица међународна заједница могла би донијети
одлуку о томе ко ће бити нови (и посљедњи) високи представник.

Педи Ешдаун би требало да до фебруара наредне године напусти
нашу земљу и врати се у Лондон . Тамо се већ сада реновира
његов дом. Иако у одговору на питање шта након мандата високог
представника  одмах  каже  да  ће  одмарати  уживајући  у
баштованству,  признаје  и  да  има  других  планова.

 

Пут државности

Ешдаун каже да је у свом првом говору крајем маја 2002. године
истакао три приоритета.

– Тада сам казао да желим БиХ неповратно поставити на пут
државности.  Поставили  смо  темеље  модерне  децентрализоване
државе – обавјештајна служба БиХ је под контролом парламента,
имамо јединствени порезни систем, једну армију под контролом
државе,  једну  царину,  СИПА-у,  на  путу  смо  да  имамо  једну
полицију, један економски простор…Све су то неки од резултата
три и по године дугог рада – прича Ешдаун.

https://www.ohr.int/%d0%b8%d0%bd%d1%82%d0%b5%d1%80%d0%b2%d1%98%d1%83-%d0%bf%d0%b5%d0%b4%d0%b8-%d0%b5%d1%88%d0%b4%d0%b0%d1%83%d0%bd-%d0%b2%d0%b8%d1%81%d0%be%d0%ba%d0%b8-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%b2-7/
https://www.ohr.int/%d0%b8%d0%bd%d1%82%d0%b5%d1%80%d0%b2%d1%98%d1%83-%d0%bf%d0%b5%d0%b4%d0%b8-%d0%b5%d1%88%d0%b4%d0%b0%d1%83%d0%bd-%d0%b2%d0%b8%d1%81%d0%be%d0%ba%d0%b8-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%b2-7/
https://www.ohr.int/%d0%b8%d0%bd%d1%82%d0%b5%d1%80%d0%b2%d1%98%d1%83-%d0%bf%d0%b5%d0%b4%d0%b8-%d0%b5%d1%88%d0%b4%d0%b0%d1%83%d0%bd-%d0%b2%d0%b8%d1%81%d0%be%d0%ba%d0%b8-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%b2-7/
https://www.ohr.int/%d0%b8%d0%bd%d1%82%d0%b5%d1%80%d0%b2%d1%98%d1%83-%d0%bf%d0%b5%d0%b4%d0%b8-%d0%b5%d1%88%d0%b4%d0%b0%d1%83%d0%bd-%d0%b2%d0%b8%d1%81%d0%be%d0%ba%d0%b8-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%b2-7/


Међутим, наглашава да још много тога треба да се уради како би
створене институције профункционисале и то ће бити приоритети
његовог насљедника.
– Неповратно смо, сада када почнемо процес стабилизације и
придруживања с ЕУ, закорачили на пут у Европу. До сада нико
није  кренуо  на  тај  пут,  а  да  на  крају  није  постао  члан
Европске уније – каже Ешдаун.

 

Крај Канцеларије

Истиче и да му је циљ био да БиХ буде што ближе тренутку када
јој ОХР више неће требати. Вјерује да би већ након октобра
наредне године ОХР могао престати с радом , а замијенити га
Канцеларија специјалног представника ЕУ. Признаје, ипак, да је
постао емотивно јако везан за БиХ.

– То је прелијепа земља са изузетним људима. Желио бих, ако
могу, лобирати за БиХ. То би ми била велика част. Желим да
наговарам Европу да пожури и укључи западни Балкан у своју
породицу и да се то деси што је прије могуће. Ако будем у
позицији, настојаћу да тај процес траје што краће. Желим да
лобирам за укидање визног режима. Нећу сједити скрштених руку,
промовисаћу БиХ свугдје гдје могу – каже Ешдаун.

 

Три кандидата

– Међународна заједница разматра ко ће бити мој насљедник.
Одлука  о  томе  требала  би  бити  донесена  у  четири  до  шест
седмица. Већ је у медијима било ко су досадашњи кандидати –
Чех,  Италијанка,  те  колико  знам  и  Холандија  има  свог
кандидата. До сада Њемачка није понудила кандидата за високог
представника – рекао је Ешдаун.


